
RM 0052-5-26/09
PROTOKÓŁ Nr 26/09

z XXVI Sesji Rady Miejskiej
V kadencji w Piotrkowie Kujawskim
odbytej w dn. 26 czerwca 2009 roku.

Ad. 1 - 5 

– otwarcia XXVI sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim dokonał

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Piotr Siutkowski; 

– w posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych – na ustawową liczbę 15 radnych 

– quorum obrad stwierdził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Piotr Siutkowski;

– na sekretarza XXVI sesji powołana został radny, Pan Arkadiusz Rybak;

– porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie  (13  radnych  opowiedziało  się  za  jego 

przyjęciem), protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (13 radnych opowiedziało 

się za jego przyjęciem).

Ad. 6 a – e 

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały nr XXVI/136/09 w sprawie przyjęcia Statutu 

Związku Gmin Zlewni Jeziora Gopło w Kruszwicy. Projekt uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.

  Pytań nie było. Radni przystąpili do głosowania za przyjęciem uchwały Nr XXVI/136/09   

  głosowało 13  radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujacych się nie było, uchwała została  

   przyjęta jednogłośnie.

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XXVI/137/09 w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 roku.

- Pan Krzysztof Żak powiedział, iż jest za tym aby fundusze sołeckie były wyodrębnione gdyż każde 

sołectwo miałoby swoje pieniądze na drobne remonty i prace, które mogłyby być wykonane we 

własnym zakresie co obniżyłoby koszty.

- Pan Jarosław Waszak udzielił wyjaśnień w w/w sprawie. Powiedział on m.in., iż odniesie się do 

zapisów ustawy oraz wyjaśnienia sejmowego w tej sprawie. Jego zdaniem idea tej ustawy rozmyła 

się  z  celem.  Fundusz  sołecki  nie  jest  funduszem celowym,  o  którym będzie  decydować  Rada 

Sołecka. Pozostanie on nadal składnikiem budżetu Gminy. Wiąże się to z tym, iż każde sołectwo 

musi wystąpić z wnioskiem o przeznaczenie go na konkretny cel, który nadal podlegać ma ustawie 

o zamówieniach publicznych. Nie ma zatem możliwości wydania tych pieniedzy na dowolny cel. 

Wszystkie  wydatki  z  funduszu  sołeckiego  muszą  być  zgodne  z  Planem  Rozwoju  Lokalnego. 

Ponadto  istnieje  niespójność  między terminami  dotyczącymi  formalności  związanych  z  trybem 
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ustalania tych funduszy. Do końca czerwa Rady Gmin muszą podjąć stosowne uchwały nie wiedząc 

jakie są wskażniki do obliczania funduszu sołeckiego, które będą ogłoszone do końca sierpnia przez 

Prezesa GUS. Dodał, iż wszyscy mieli nadzieje, iż będą to fundusze celowe, niestety tak nie jest. 

Powiedział także, iż uchwałę w sprawie wyodrebnienia funduszu sołeckiego podejmuje się co roku 

na kolejny rok.

- Pan Mirosław Skonieczny powiedział, iż fundusz sołecki to sprawa wspaniała medialnie. Dodał, iż 

każda  nieruchomość,  która  będzie  podlegac  inwestycji  w ramach  funduszy sołeckich  musi  być 

własnością  gminy,  czyli  eliminuje  to  wykorzystanie  srodków  na  remonty  obiektów  będących 

własnością OSP. Nie są to fundusze z zewnątrz tylko z naszego budżetu. Prognoza wskazuje na to, 

ze łączna wartość środków przeznaczonych na fundusze sołeckie w naszym budżecie nie będzie 

przekraczać kwoty około 275 tys. zł. co wręcz pogarsza sprawę bo do chwili obecnej wydaje się na 

sołectwa  około  500  tys.  zł  rocznie.  Ponadto  za  wydatkowanie  środków  z  tego  funduszu  nie 

odpowiada Rada Sołecka ale Burmistrz a rozlicznie środków pozyskanych z Unii Europejskiej jest 

o wiele prostrze niż rozliczanie srodków z funduszy sołeckich.

- Pan Stanisław Pomianowski powiedział, iż na posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej Radni doszli 

do wniosku, iż obecnie jest zbyt wiele niewiadomych odnośnie w/w, zatem w tym roku należy się 

wstrzymać z wyodrębnieniem funduszu sołeckiego.

- Pan Jerzy Zarzeczny powiedział, iż był na spotkaniu z Premierem Rządu w Licheniu. Mówiono 

tam, iż będzie konieczność znalezienia tych środków w budżecie państwa. Dodał, iż w zwiazku ze 

sprzecznymi komentarzami w tej sprawie nic nie rozumie.

- Pan Wiesław Michalak powiedział, iż sprawa funduszu sołeckiego ma swoje minusy oraz plusy. 

Wiecej jednak jest minusów. Zapytał czy jeśli wyznaczonych na dane sołectwo w ramach funduszu 

srodków się nie wykorzysta na konkretny cel to czy można wykorzystać je w inny sposób, na inne 

zadania?

- Pan Jarosław Waszak powiedział, iż nie ma takiej możliwości.

- Pan Wiesław Michalak zauważył,  że w takim wypadku, podejmując tę uchwałę można wręcz 

zachamować rozwój wsi.

-  Pan  remigiusz  Góralczyk  powiedział,  iż  chciał  zagłosować  „za”  w  sprawie  wyodrębnienia 

funduszu sołeckiego. Jednak teraz może okazać się, ze będzie to destrukcyjne dla wsi.

-  Pan  Jerzy  Zarzeczny powiedział,  iż  prosi  Burmistrza  o  to  aby nie  hamować  rozwoju  wsi  i 

zwiększyć środki na zakup kamienia na drogi gminne.

Radni przystąpili do głosowania za przyjęciem uchwały Nr XXVI/137/09 głosowało 

13  radnych,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujacych  się  nie  było,  uchwała  została  przyjęta 

jednogłośnie.

-  Pan  Piotr  Siutkowski  odczytał  projekt  uchwały  Nr  XXVI/138/09  w  sprawie  zaopiniowania 
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Uchwały Nr XLVIII/702/09 Rady Miasta Bydgoszczy z dnia 27 maja 2009 roku w sprawie projektu 

uchwały  o  przekształceniu  Samodzielnego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Wielospecjalistycznego 

Szpitala  Miejskiego  im.  E.  Warmińskiego  w  Bydgoszczy  polegającego  na  likwidacji  komórki 

działalności 

Pytań nie było. Radni przystąpili do głosowania za przyjęciem uchwały Nr XXVI/138/09 głosowało 

13  radnych,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujacych  się  nie  było,  uchwała  została  przyjęta 

jednogłośnie.

- Pan Piotr  Siutkowski odczytał  projekt uchwały Nr XXVI/139/09  w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru  obniżek  tygodniowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono 

stanowisko kierownicze, nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42. ust. 3 Karty Nauczyciela, 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin 

Pytań nie było. Radni przystąpili do głosowania za przyjęciem uchwały Nr XXVI/139/09 głosowało 

13  radnych,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujacych  się  nie  było,  uchwała  została  przyjęta 

jednogłośnie.

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XXVI/140/09 zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta i Gmny Piotrków Kujawski na rok 2009 

Pytań nie było. Radni przystąpili do głosowania za przyjęciem uchwały Nr XXVI/140/09 głosowało 

13  radnych,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujacych  się  nie  było,  uchwała  została  przyjęta 

jednogłośnie.

Ad. 7
Interpelacji nie było.

Ad. 8
- Pan Andrzej Schmidt podziekował Pani Arlecie Petek za serce i pracę włożone w przygotowanie 

obchodów 750-lecia Piotrkowa Kujawskigo. Zapytał czy na wzór innych gmin nie można w naszej 

gminie zrobić flagi z herbem?

-  Pan  Wiesław  Michalak  zwrócił  się  do  Pana  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  –  Piotra 

Siutkowskiego z prośbą o dpowiadanie na piśmie ludziom, którzy piszą do niego.

Zapytał także czy gminna oczyszczalnia scieków spełnia wymogi oraz czy to prawda, ze z tego 

tytułu płaci się kary?

- Pan Stanisław Pomianowski powiedział, iż nie podobają mu się procedury wywożenia śmieci z 

prywatnych koszy. Podał następujace przykłady: 1. Gdy kosz jest w połowie pusty wówczas nie ejst 

wywieziony bo się to podobno nie opłaca. 2. Gdy innym raze obok kosza są śmieci to się ich nie 

zabiera.
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-  Pan  Arkadiusz  Rybak  zapytał  czy  można  udostępnić  wagę  na  placu  targowym  do  ważenia 

zwierząt?

- Pan Jerzy Dziubich poprosił o zajęcie się sprawą zorganizowania miejsca na placu targowym do 

skupu i sprzedaży prosiąt. Najbliższe miejscowosci, w których można tego dokonać to Królewiec, 

Sompolno i IzbicaKujawska.

- Pan Arkadiusz Szczurowski zapytał czy to prawda, ze do końca 2010 roku nasze wysypisko w 

Jerzycach musi przestać funkcjonować? 

- Pan Jerzy Zarzeczny zapytał kiedy zostaną dostarczone kosze do rodzin,  które jeszcze ich nie 

otrzymały?

- Pan Władysław Rybarczyk powiedział,  iż koszy niestety brakło. Rozdysponowano 500 sztuk a 

brakuje  około  700  sztuk.  W  pierwszej  kolejnosci  uzupełnione  zostana  te  sołectwa,  które  już 

rozpoczęto  zaopatrywać w kosze.  Następnych 150 sztuk  zostanie  zakupionych.  Zobowiazuje  do 

tego umowa na kupno śmieciarki oraz ustawa o utrzymaniu porządku w gminie. 

Odp. Dla Pana Szczurowskiego: Wysypisko śmieci w Jerzycach z mocy prawa będzie zamknięte 

bez względu na stopień zapełnienia. Śmieci będą wywożone własnymi samochodami ale na inne 

składowiska odpadów. Decyzja w tej sprawie jeszcze jednak nie zapadła. 

Jeśli chodzi o prace równiarki to specyficzna aura tego roku przynosząca głównie opady deszczu 

powoduje, iż nie ma sensu równać dróg a zatem usługa ta nie jest wykonywana w dużym zakresie.

- Pan Mirosław Skonieczny odpowiedział  Panu Andrzejowi Schmidtowi  odnośnie umieszczenia 

elementu herbu na fladze. Powiedział, iż jest to godne rozważenia.

Poinformował  także,  iż  do  końca września  trzeba  będzie  podjąć decyzję  odnośnie  rekultywacji 

wysypiska śmieci. Dodał, iż chce aby śmieci były odbierane z gospodarstw domowych przez Zakład 

Komunalny i wywożone na inne wysypisko. 

Burmistrz  powiedział,  iż zajmie się sprawą organizacji  miejsca do handlu zwierzętami  na placu 

targowym.

Ad. 9
– Pan Piotr Siutkowski po stwierdzeniu wyczerpania tematyki obrad XXVI sesji Rady Miejskiej

w Piotrkowie Kujawskim dokonał jej zamknięcia.

Zamknięcie XXVI Sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim nastąpiło o godz. 14.50

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Joanna Zientkiewicz:
                         ...............................                                 Sekretarz XXVI Sesji RM:
                                                                                                Arkadiusz Rybak
                                                                                           .........................................
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